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Neljapäeval külastas sot-
siaalminister Maret Maripuu
Rapla maakonna omavalit-
suste tervisenõukogude suve-
seminari, kus esines ettekan-
dega.

Maripuu tõdes, et rahva ter-
vis on aasta-aastalt halvene-
nud ja sellele probleemile
saab ainult üheskoos vastu
astuda. Senised kaks katset
rahvatervise arengukava
koostada on luhtunud, kuid ta
loodab, et kolmandal korral
see õnnestub.

Uus arengukava peaks val-
mima novembris 2007, kuid
selle valmimine lükkub 4-5
kuud edasi, tunnistas minis-
ter ausalt. Uue arengukava
järgi on üheks oluliseks ees-
märgiks keskmise eluea tõus
aastaks 2015 meestel 73 ja
naistel 80 eluaastani. Pärast
seda teadet tõusis poolesaja
terviseedendajaga saalis suur
sumin. Maripuu tunnistas, et
see on raske ülesanne, aga kui
me sellesse ei usu, siis ei tasu
arengukava üldse teha.

Rapla maakonnahaigla pea-
arsti asetäitja Aili Laasneri
sõnul oli 1995. a arengukavas
ühe korraga liiga palju tahe-
tud. “Oli keeruline aeg ja kõi-
geks ei jätkunud ressursse,”
selgitas Aili Laasner.

Poliitiline tahe

Maakonna terviseedendaja
Ülle Laasner rõhutas, et väga
tähtis on poliitiline tahe.

tahtis teada, kas on tehtud ar-
vutusi, kui kalliks program-
mi rakendamine läheb. Mari-
puu kinnitas: “Tervisega tege-
lemine ei ole 21. sajandil ühe-
gi riigi jaoks liiga kallis!”

Rapla vallavanem Aare
Heinvee tunnistas, et kui tal
on puudu kolm ametnikku,
siis terviseedendaja ei ole esi-
mene, keda ta otsima hak-
kaks. Riigilt võiks tulla val-
dadesse rahasüst tervise-
edendajate palkamiseks.
Rapla on hea maakond, kus
seda võiks pilootprojektina
katsetada, leidis Heinvee.
Rapla pilootprojekti ideed
toetasid ka teised esinejad.
Maripuu leidis, et see peab
olema sildiga raha, et seda
muuks otstarbeks ei kasuta-
taks.

Terviseedendajate suvese-
minar peeti Toosikannu puh-
kekeskuses ja sellest võtsid
osa kaheksa omavalitsuse
tervisenõukogud, viie omava-
litsuse juhid, maavanem Tõ-
nis Blank, ROLi tegevdirek-
tor Silvi Ojamuru ja külalised
Tartu-, Põlva-, Jõgeva- ja Jär-
vamaalt.

Seminar kestis kaks päeva.
Teisel päeval koolitasid oma-
valitsuste tervisenõukogusid
Aivar Haller ja Sirle Blum-
berg (Aidsi Ennetuskeskus).
Maakonna terviseedendajate
võrgustik on arenenud väga
laialdaseks.

Sotsiaalminister külastas terviseedendajaid

Maret Maripuu esines ettekandega tervisepoliitikast.       ARVO KULDKEPI foto

Purjus juht
sõitis vastu puud

1. septembril kella 19.35
ajal sõitis sõiduauto
Peugeot 406, mida juhtis
alkoholijoobes Ergo
(s 1980), liiga suure
kiiruse tõttu Märjamaa
vallas Kasti külas teelt
välja vastu puud. Sõidu-
auto esiosa deformeerus
täielikult. Juht ja kaas-
sõitja Agor (s 1978)
toimetati Põhja-Eesti
Regionaalhaigla Musta-
mäe korpusesse. Asja
uurimiseks alustati esialgu
väärteomenetlust.

Kaire Kozlova,

Rapla politseijaoskon-

na infojuht

Vargad on
väsimatud

Ööl vastu 2.09 varastati
Märjamaa vallas Orgita
külas maja ette pargitud
sõiduautolt KIA Sportage
kaks 3000 W ja neli
1000 W lisatuld Hella.
Kahju kokku 43 800
krooni.

Ööl vastu 2.09 tungiti
juhipoolset ukseklaasi
lõhkudes Märjamaa vallas
Valgu külas pargitud
veoautosse Scania ning
varastati kaks komplekti
võtmeid Stocker, auto
satelliitsüsteem, doku-
mendimapp koos doku-
mentide ja sularahaga
ning kaks 12 V 180 A/h
akut. Vargusega tekitatud
kahju on selgitamisel.

Ajavahemikul 26.08 kuni
1.09 on aknaklaasi
lõhkudes sisse tungitud
Kohila vallas Vilivere
külas asuva majapidamise
abihoonesse ning va-
rastatud akutrell ja
elektriline kettsaag
Makita. Vargusega
tekitatud kahju on 4200
krooni.

Ööl vastu 31.08 tungiti
küljeklaasi lõhkudes
Märjamaa vallas Ülejõe
külas Orava karjääris
seisva tõstuk-laaduri
Volvo BM 4600 B kabiini ja
varastati raadio-CD
mängija koos kahe
kõlariga ning ekskavaa-
torite Volvo ja Akerman ja
sorteerija kütusepaakidest
kokku 390 liitrit diisli-
kütust. Vargusega tekitati
varalist kahju kokku 8626
krooni.

Kaire Kozlova

Tabati roolijoodik

2. septembril kella 3 paiku
juhtis alkoholijoobes ja
juhtimisõiguseta Lauri
(s 1981) Tallinna-Rapla-
Türi mnt 58. kilomeetril
sõiduautot Ford, olles
varem karistatud sellise
teo eest. Juhi suhtes on
alustatud kriminaal-
menetlust.

Kaire Kozlova Ametnikud võivad sebida,
aga kui poliitiline tahe puu-
dub, sumbub see olematusse.
Näiteks eelmisel aastal sum-
bus kuidagi imelikult alkoho-

lipoliitika töörühm.
Maripuu kinnitas, et rahva-

tervise arengukava on valit-
susliidu jaoks tähtis, alkoho-
lipoliitikat pole unustatud.

On olnud palju vaidlusi, kui
detailne peab arengukava ole-
ma, selgitas Maripuu mõnin-
gaid venimise põhjusi.

Maavanem Tõnis Blank
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Eelmisel nädalal toimus

Kohilas paikneva Käänu

1 detailplaneeringu

järjekordne arutelu.

Järgmine kord kogune-

takse 4-6 kuu pärast, kui

on kindlaks määratud

detailplaneeringut

puudutava Keila jõe

äärse roheala tulevik.

Nõupidamine oli Kohila val-
lamajja kokku kutsutud Kää-
nu 1 arendajate initsiatiivil,
kes ei olnud rahul Rapla maa-
vanema Tõnis Blangi lepitus-
vastusega ja Kohila vallava-
litsuse 18. juuli kirjaliku vas-
tusega.

Arendajaid esindav vande-
advokaat Toomas Tamme
OÜst Alvin, Rödl & Partner
Advokaadibüroo rõhus era-
omanduse puutumatusele.
“Kui me räägime eraomaniku
maa ühiskondlikust kasutu-
sest (rohealana –TR.), siis
tuleb maa sundvõõrandada,”
toonitas Tamme. Seepärast
leidis Tamme, et tasakaalu-
punkti leidmine on mõlema
poole huvides.

Arendajad rõhusid ka sel-

lele, et kuna vald detailpla-
neeringu algatas, siis peab ta
ka arendaja tehtud kulutused
hüvitama.

Vallaarhitekt Piret Kivi sõ-
nul ei saanud vald detailpla-
neeringu algatamisest keel-
duda, aga kui menetlemise
käigus selguvad takistavad
asjaolud, siis ei saa vald de-

tailplaneeringut vastu võtta.
Kivi küsis, kas on mõtet jõe-
kaldale maju ehitada, kui
vundamendi tegemiseks tuleb
pinnasesse rammida kallid
10-12meetrised betoonvaiad?
Üks arendajaist kinnitas, et
nad on sellega juba arves-
tanud.

Teine probleem on seotud

krundi sissesõiduteega, mille
peal ei mahu pöörama pääs-
teautod. Arendajad lubasid
ka selle probleemi lahendada.

Vallasekretär Ahto Järvela
sõnul tekiks vallal hüvitamis-
kohustus alles siis, kui li-
neaarpargi (roheala) planee-
ring kehtestataks alles pärast
Käänu 1 planeeringu kinnita-

mist. Antud juhul on otstar-
bekas detailplaneering pea-
tada roheala laiuse selgita-
miseni.

Järvela arvates ei pea vald
Käänu 1 krunti sundvõõran-
dama, piisab kui määrata
sobiv hüvitis krundi (avaliku)
kasutamise eest.

Roheala küsimus lahtine

Kuna jõeäärne ala on veel
detailplaneerimata, ei oska
Kivi sõnul veel keegi öelda,
mis sellest tulevikus saab.
See ala on kogu aeg olnud ro-
heala. “Aga oleks rumal see
kohe täis ehitada,” rõhutas
Kivi.

Abivallavanem Argo Luik
täpsustas: “Me ei ole seisuko-
hal, et teie detailplaneering
peatataks, vaid et te lahen-
duse leiaksite.”

Arendajate arvates peaks
vald neile kirjalikult täpsed
tingimused andma, et saaks
neid lahendada.

Kivi arvates kulub Keila jõe
kaldal asuva lineaarpargi
(Kohila mõisast Tohisoo mõi-
sani) menetlemiseks vähe-
malt 4-6 kuud. Järgmine kord
otsustati kohtuda, kui li-
neaarpargi küsimuses on sel-
gus käes.

Käänu(line) detailplaneering sai
osalise lahenduse

Toomas Tamme: “Tasakaalupunkti leidmine on mõlema poole huvides!”        TOIVO RÄÄGELI foto


